
Jak to, že neznal Hospodina? No, to se tak stane. Je dobře si to 
uvědomit, že ani my neznáme všechno, i když chodíme do kostela celý 
život, i když se modlíme celý život. Nebude na škodu uvědomit si, že i 
nás Bůh může překvapit. Že nás může nějakým způsobem zavolat. 
Způsobem, který my nečekáme, který nepředpokládáme, ale který 
bude vždycky výrazem toho, že počítá s každým z nás. 

A jaký byl postoj Samuela? „Mluv. Tvůj služebník poslouchá.“ 
Končí zde kněžské poslání synů Elího, protože se nechovali tak, jak 
měli. A knězem se stane Samuel, knězem a hlavně prorokem. Vždy, 
když se nám zdá, že se zavírají nějaké dveře, Bůh otevře jiné. Nebo 
jak jsem někde už dávno slyšel, když Bůh zavře dveře, otevře okno. I 
teď, v tyto dny, v tomto nebo i v minulém roce, se toho spoustu zavřelo. 
Ale na druhou stranu toho Bůh spoustu otevírá. Dává nám možnost, 
abychom si uvědomili, že je tu pro nás, že je tu s námi a abychom 
svoji víru prožívali, řekli bychom, trochu víc angažovaně, 
opravdově, hlouběji…

	 Ondřej a Jan šli za Ježíšem a ptali se ho: „Rabi, kde bydlíš?“ A on 
jim odpověděl: „Pojďte, a uvidíte.“ Tedy neřekl jim, bydlím tam a tam, 
ale pojďte a uvidíte, něco pro to udělejte. A oni tedy šli a viděli. Ježíš 
nás chce pustit do svého soukromí. Chce, abychom k Němu vstoupili, 
ale musíme pro to něco udělat. „Pojďte, a uvidíte.“ V originále stojí 
přímo: „Přicházejte a uvidíte.“

	 

	 Drazí přátelé, Ježíš nám nabízí, že se s ním můžeme setkat 
opakovaně. Měli bychom si toho vážit, radovat se z toho a hlavně 
této možnosti využívat! 

P. Alois 
LITURGICKÁ ČTENÍ - ROČNÍ CYKLUS C 

Datum Neděle 1.čtení 2.čtení      Evangelium

2.2.	 Hromnice	 Mal 3,1-4  	 	 Žid 2,14-18	 	    Lk 2,22-40

9.2.	 5. v mezidobí	 Iz 6,1-2a.3-8	 	 1Kor 15,1-11	       Lk 5,1-11

16.2.	 6. v mezidobí	 Jer 17,5-8	 	1Kor 15,12.16-20   Lk 6,17.20-26

23.2.	 7. v mezidobí	 1Sam 26,2.7-9.12	 	 1Kor 15,45-49		    Lk 6,27-38
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Bratři a sestry, drazí přátelé,

do nového měsíce – měsíce února - vstupujeme Svátkem Uvedení Páně 
do chrámu, lidově Hromnic. O co šlo u Židů v tomto svátku?   

	 Je to připomínka veliké noci, kdy Izraelité byli ještě jako otroci v 
Egyptě, poslední noci před odchodem z Egypta, kdy zahynuli všichni 
prvorození synové Egypťanů, kdežto všichni prvorození synové z 
izraelského národa zůstali naživu. Podle zákona měl být tedy 
prvorozený syn zasvěcen Bohu, proto ho rodiče nemohli pokládat 
za své dítě, dokud ho v chrámu nevykoupili. Tedy tento zvyk, který 
má provázet Izraelity po všechna pokolení, má připomínat to, že jsou 
zvláštním, vyvoleným národem, že Bůh o nich ví.

	 A tento svátek zároveň vypráví o velké zbožnosti Marie a Josefa, 
protože v té době, kdy žil Ježíš, už nebylo tak zcela obvyklé, aby všichni 
splnili to, co je zaznamenáno v Mojžíšových knihách. 

	 Může to být obrovská inspirace i pro nás v  tomto Svatém roce. 
Jednak proto, abychom se i my zasvětili Bohu, abychom nepatřili 
sami sobě, nebo svým rodičům, ale Bohu skrze Krista, který nás 
vykoupil. Podle příkladu a svědectví sv. Pavla: „Už nežiji já, ale žije ve 
mně Kristus.“ (Gal 2,20) 

	 A způsobem, jak toho dosáhnout, je právě úsilí a touha po osobní 



zbožnosti a svatosti podle příkladu Marie a Josefa, Simeona a 
Anny. V naší době, kdy málokdo už plní to, co se píše v Knize knih – 
Písmu svatém, abychom to byli my, kteří Slovo Boží naplňujeme a 
uskutečňujeme ve svém životě. Vždyť „Tvá slova, Pane, jsou duch a 
jsou život.“ (Žalm 19)


Požehnaný čas nového měsíce přeji a vyprošuji,   
P. Alois


STANE SE


VELKÝ DÍK všem organizátorům a účastníkům Tříkrálové sbírky – ať už na 
straně koledníků či na straně štědrých dárců! Díky Pánu Bohu jsme mohli i 
letos nabídnout a sami také využít možnost projevit štědrost a konat dobro 

tímto směrem. Letos se díky Vaší podpoře vybralo na konto TKS 
rekordních 255 709 Kč! Pán Bůh Vám štědře odměň!


V sobotu 1. 2. bude farní rekolekce – duchovní obnova farnosti. Začíná 
mší sv. v 7.15 hod. a pokračuje snídaní na faře a přednáškami v kapli. 

Zakončení kolem 11 hod. 

• V sobotu 1. 2. ve 12.00 hod. budou v děkanském kostele oddáni Nikola 

Bilá a Erik Pecha.

• V sobotu 1. 2. ve 14.00 hod. bude mše sv. na Květnově.

• V neděli 2. 2. je Svátek Uvedení Páně do chrámu. Svíce se budou 

žehnat při všech bohoslužbách. Mše sv. budou i v  11.30 hod. 
v Droužkovicích a ve 14.00 hod. ve V. Jedli.


• V  pondělí 3. 2. v  16.00 hod. bude na děkanství modlitební setkání 
seniorů.


• V pondělí 3. 2. bude udělováno na závěr mše sv. v  18.00 hod. 
Svatoblažejské požehnání. 


• Ve čtvrtek 6. 2. v 18.00 hod. bude na děkanství adorace.

• V neděli 9. 2. v 11.30 hod. bude mše sv. v Údlicích a ve 14.00 hod. 

v Březně.


• V pátek 14. 2. v 16.30 hod. bude na děkanství setkání Broučků.


• V sobotu 15. 2. ve 14.00 hod. bude mše sv. na Květnově.

• V sobotu 15. 2. v 19.30 hod.  začíná v Jirkově farní a charitní ples.

• V neděli 16. 2. v 11.30 hod. bude mše sv. Droužkovicích.


• V  pondělí 17. 2. v  16.00 hod. bude na děkanství modlitební setkání 
seniorů.


• Ve čtvrtek 20. 2. v 18.00 hod. bude na děkanství adorace.

• V neděli 23. 2. v 11.30 hod. bude mše sv. v Údlicích.


• V pátek 28. 2. v 16.30 hod. bude na děkanství setkání Broučků.


V Otvicích bývá každou sobotu sloužena v 18.00 hod. mše sv. s 
nedělní platností.


JUBILEUM - VELKÝ NÁVRAT K BOHU, ROK, KTERÝ PATŘÍ PÁNU.


	 Jsme stvořeni k tomu být Boží. Bůh se procházel s člověkem v ráji a 
my chceme být opět Boží, Boží lid. Chceme se vrátit k  původnímu 
plánu, ke kterému jsme byli stvořeni. Jubileum je velká příležitost, která 
se pro nás nemusí opakovat (přichází 1x za 25 let). Může se využít nebo 
promarnit. Církev nám dává ne jeden den, ale celý rok. Chopme se této 
příležitosti a prožijme ji, jak nás vybízí papež František, jako poutníci 
naděje! 

	 Toto Milostivé léto nám chce znovu odhalit naše povolání. Tedy to, 
aby si každý z nás uvědomil, že nás Bůh volá. Toto volání můžeme 
zaslechnout ve velmi mladém věku tak, jako se to stalo Samuelovi ve 
starém zákoně. Může také přijít až ve zralém věku, jak se to stalo třeba 
Šimonovi a Ondřejovi a dalším apoštolům. A dokonce to může být i ve 
velmi pozdním věku. Bůh nás volá k blízkému, úzkému, přátelskému 
vztahu se sebou samým. K  tomu, aby nebyla žádná přehrada mezi 
člověkem a Bohem. 

	 Známe příběh zmíněného Samuela. Jeho Bůh volá čtyřikrát (ne, jak 
to bývá v pohádkách - 3x a dost!). Tím, že Bůh volá čtyřikrát, se chce 
říct, že Bůh to nevzdává, když člověk neslyší nebo neví. 

V tom příběhu čteme, že Samuel neznal Hospodina. Je to zvláštní, 
řeklo by se: tak on vyrůstal ve svatyni, byl ve službě u svatého muže.


